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PROTOKÓŁ Nr XLIII/2010 

z przebiegu obrad Rady Gminy Leszno 

w dniu 28 stycznia 2010r. 

 

Przewodnicząca Rady Pani Barbara Koza otworzyła o godzinie 17:10 obrady XLIII sesji 

Rady Gminy Leszno w dniu 28 stycznia 2010 roku. Przewodnicząca powitała Pana Wójta 

Andrzeja Cieślaka, Zastępcę Wójta Pana Grzegorza Banaszkiewicz, Panią Skarbnik Urszulę 

Jeziorską, Pana Mecenasa Pawła Tyńca reprezentującego kancelarię prawną Pani Mecenas 

Zofii Szumielewicz, Radnych, Sołtysów i mieszkańców gminy. Powiedziała, że listę 

obecności podpisało 10 radnych i stwierdziła, że posiedzenie jest prawomocne do 

podejmowania uchwał. Następnie Przewodnicząca odczytała  planowany porządek obrad: 

 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad z dnia 19.10.2009r., 26.11.2009r. i 29.12.2009r. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Leszno na rok 2010. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zabezpieczenia umowy kredytu w postaci 

weksla in blanco. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

i Narkomanii dla Gminy Leszno na rok 2010. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie  

porządku obrad? Nikt nie zgłosił uwag. Poinformowała, że na obrady sesji przybyła jeszcze 

jedna Radna. Następnie zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła 

planowany porządek obrad.  

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołów z obrad z dnia 19.10.2009r., 26.11.2009r. i 29.12.2009r. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokoły były omawiane na 

posiedzeniu Komisji Statutowych. Zapytała, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w sprawie 

protokołów? Nikt nie zgłosił uwag. Następnie zapytała, kto jest za przyjęciem protokołów  

z obrad z sesji z dnia 19.10.2009r., 26.11.2009r. i 29.12.2009r. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła 

protokóły z dnia 19.10.2009r., 26.11.2009r. i 29.12.2009r. Przewodnicząca stwierdziła,  

że protokóły zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad.4 

Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Wójta Gminy Leszno. 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że w chwili obecnej tematem numer jeden jest 

odśnieżanie. Staramy się za pomocą wynajętej firmy odśnieżać wszystkie drogi na terenie 
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gminy. Pan Wójt poinformował, że jeszcze nie zostały rozpoczęte zadania inwestycyjne na 

2010 rok, ale już zostało ogłoszonych kilka przetargów. Rozstrzygnięty został przetarg na 

budowę wodociągu we wsi Powązki. Wyjaśnił, że w okresie zimowym korzystniej jest 

ogłaszać przetarg, ponieważ uzyskana cena jest dużo niższa niż przewiduje kosztorys. 

Poinformował o tym, że w wyniku prawomocnego wyroku Gmina stała się 

współwłaścicielem 1,5 ha gruntów. Dostaliśmy wyrok Sądu z Grodziska Mazowieckiego, 

który obdarzył naszą gminę połową spadku po zmarłym mieszkańcu Marianowa.  Pan Wójt 

przekazał również informację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  na temat 

udzielenia naszej gminie pożyczki. Nie jest to kwota która była wnioskowana, ale niższa  

i zostanie ona przekazana na zadanie dotyczące budowy kanalizacji w Zaborówku. 

Poinformował, że w projekcie budżetu są trzy zadania dotyczące modernizacji dróg. Są to 

drogi we wsi Powązki, Grądy i Wąsy Kolonia. Złożone zostały wnioski do Funduszu 

Gruntów Rolnych i mamy nadzieję otrzymać dodatkowe pieniądze na te zadania.  

Poinformował o tym, że Wojewódzki Zarząd Dróg Mazowieckich wydaje zezwolenia na 

przejazd samochodów ciężarowych drogą  nr 579. Przypomniał, że jest to droga zamknięta 

przez Pana Marszałka dla ruchu samochodów ciężarowych na odcinku od Kazunia do Leszna. 

Do zezwoleń tych musi być dołączona pozytywna opinia wójta gminy Leszno lub Czosnów. 

Poinformował, że zezwolenia takie nasza gmina będzie wydawała tylko dla firm, które mają 

swoją siedzibę w gminie Czosnów lub w gminie Leszno. 

Sławomir Liszkiewicz – Radny zapytał o to, co z osobami którzy mieszkają na terenie gminy? 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że te osoby też otrzymają pozwolenia. Wyjaśnił, 

że zezwolenie otrzymają osoby, która mieszkają na terenie gminy Leszno i są właścicielami 

samochodu ciężarowego albo osoby, które prowadzą działalność.  

Sławomir Liszkiewicz – Radny podziękował za wyjaśnienia. 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy poinformował, że na stronie internetowej naszej gminy została 

umieszczona informacja dotycząca próby przystąpienia do programu unijnego. Jest to 

program, dzięki któremu można uzyskać dopłaty do baterii słonecznych, które będą mogły 

wspomagać ogrzewanie ciepłej wody użytkowej. Powiedział, że w informacji jaka się na ten 

temat ukazała zabrakło danych o orientacyjnych kosztach. Po rozmowie z firmą, która będzie 

zajmowała się ta sprawą ustalono, że koszty będą się kształtowały na poziomie 15% 

średniego kosztu wykonania takiej instalacji w domu jednorodzinnym. Średni koszt takiej 

instalacji wynosi 15 000,00 zł, a udział właściciela czyli to koszt 2 000 – 2 500 zł. 

Poinformował, że jeżeli do dnia 22 lutego br. wpłynie odpowiednia ilość ankiet to wtedy 

zorganizujemy zebrania wiejskie na które zaproszeni zostaną fachowcy, którzy dokładnie 

zainteresowanym osobom wszystko wyjaśnią. Cała akcja, która zostanie przeprowadzona ma 

na celu przygotowanie wniosku dzięki któremu gmina może pozyskać pieniądze na tą akcję. 

Nie ma jednak gwarancji, że gmina Leszno te pieniądze otrzyma.  

Ewa Latoszek – Radna zapytała, ile potrzeba osób, aby ta akcja została zorganizowana? 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że minimum jest 200 osób. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytał, czy jeżeli będzie więcej osób chętnych to czy 

koszt wykonania takiego solaru nie będzie niższy? 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że koszty podawane w tej chwili są orientacyjne. 

W wyniku przetargu cena może się zmniejszyć.  

Pan Wójt poinformował również o wizycie w Urzędzie Gminy Księdza Biskupa Tadeusza 

Pikusa. Następnie Wójt poinformował, że przy omawianiu budżetu powie kilka słów na temat 

funduszu sołeckiego.    

Barbara Pszczółkowska – Radna zapytała jaka jest temperatura wody przy wyjściu? 

Grzegorz Banaszkiewicz – Zastępca Wójta wyjaśnił, że takie pytania można kierować do 

specjalistów, którzy na nie odpowiedzą. 
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Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że na naszej stronie internetowej założona jest 

skrzynka kontaktowa na którą mieszkańcy mogą kierować wszystkie pytania. Odpowiedź 

zostanie uzyskana w ciągu kilku dni. Poinformował, że ankiety, które należy składać są 

dostępne w Urzędzie Gminy, u Sołtysów oraz na stronie internetowej gminy.  

Grzegorz Banaszkiewicz – Zastępca Wójta wyjaśnił, że najlepiej ankiety przesyłać pocztą lub 

składać osobiście, aby była na nich data wpływu. 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy poinformował, że Fundusz Wojewódzki odmówił nam 

dofinansowania na akcję Azbest. Akcja jednak będzie kontynuowana, złożony zostanie 

wniosek w naborze w czerwcu. Pan Wójt poinformował także o tym, że rozpoczęła się sprawa 

w sprawie działki o wieczyste użytkowanie firmy HADWAO w Lesznie. Przypomniał, że 

historia zaczęła się jak gmina zmieniała cenę zakupu działki, a następnie podwyższyła tej 

spółce cenę za wieczyste użytkowanie tej działki. Spółka nie wpłaciła ani za rok 2008 ani za 

2009 rok opłaty za wieczyste użytkowanie. Złożyli natomiast do Sądu sprzeciw twierdząc, że 

to gmina jest winna pieniądze i może sobie potrącić te należności. Poinformował, że odbyła 

się już pierwsza sprawa i przygotowujemy się z Panem Mecenasem do sprawy kolejnej.  

W chwili obecnej mamy dane trzech osób, które są gotowe złożyć zeznania w tej sprawie. 

 

Ad.5 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

Barbara Pszczółkowska – Radna zaproponowała, aby stworzyć zasady gospodarowania 

mieniem komunalnym. Na jakich zasadach dajemy komuś coś na wieczyste użytkowanie. 

Powiedziała, że dzisiaj ukazała się informacja na temat, że użytkowanie wieczyste może 

wzrosnąć do 56 razy. 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy zapytał, czy wycena? 

Barbara Pszczółkowska – Radna powiedziała, że tak. 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że jeżeli ktoś nie wyceniał od 20 lat i teraz się 

budzi to niestety się tak dzieje. Wyjaśnił, że mamy taką sytuację w tej chwili przy ulicy 

Fabrycznej w Lesznie. Dla niektórych działek opłaty wzrosły nawet jedenastokrotnie.  

My jako gmina też mamy tam działki niezabudowane i nam tego czynszu nie podwyższono. 

Natomiast mieszkańcy, którzy użytkują grunty już od 50 lat otrzymali bardzo wysokie 

podwyżki. Pan Wójt poinformował, że jest umówiony w tej sprawie na spotkanie ze Starostą  

i będzie wyjaśniał, dlaczego gmina ma do zapłaty za działkę 22 zł, a właściciele działki które 

są znajdują obok mają do zapłaty 220 zł. Poinformował, że została zorganizowana akcja 

pisania odwołań do Pana Starosty, bo jak emeryci, którzy mają po 700 zł emerytury mają 

zapłacić 1 500 zł podatku. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Leszno na rok 2010. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że w listopadzie Radni otrzymali 

Zarządzenie nr 75/2009 Wójta Gminy Leszno z dnia 13 listopada 2009 r. w sprawie projektu 

uchwały budżetowej gminy Leszno na rok 2010. W styczniu br. otrzymaliśmy autopoprawkę 

do tego projektu, która została omówiona na posiedzeniach Komisji Statutowych. Następnie 

Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę nr 340/P/2009 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby w Warszawie z dnia 14 grudnia 2009r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Leszno projekcją uchwały budżetowej i deficycie na 2010 rok oraz  

o prawidłowości prognozy kwoty długu. .Na podstawie art.13 pkt.2 i 3 oraz art. 19 ust. 2 

ustawy z dnia 7 października 1992r. o regionalnych izbach obrachunkowych oraz art.  172 

ustawy z dnia 30 czerwca 2005 roku o finansach publicznych Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku: Przewodniczący - Ewa 

Dziarnowska Członkowie: - Waldemar Rycharski - Romana Ignasiak uchwala, co następuje: 
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Paragraf : ustęp 1 - opiniuje pozytywnie przedłożony przez Wójta Gminy Leszno 

projekt uchwały budżetowej wraz z załącznikami na 20 1 0 rok; ustęp 2 - opiniuje pozytywnie  

możliwość   sfinansowania deficytu budżetowego ujętego w projekcie uchwały budżetowej na 

2010 rok ( pkt 2 uzasadnienia); ustęp 3 Uznaje, że załączona do projektu uchwały 

budżetowej na rok 2010 prognoza długu jest prawidłowa (pkt 12 uzasadnienia). Paragraf 2 

- uzasadnienie stanowi integralną część uchwały. Paragraf 3 - uchwała podlega ogłoszeniu 

przez Gminę w trybie art. 172 ust. 2 ustawy o finansach publicznych w zakresie opinii,  

o której mowa w § l ust. 2 i 3 uchwały. Paragraf 4 - od uchwały służy odwołanie do 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie za pośrednictwem Zespołu  

w Płocku, Al. Jacho wieża nr 30 w terminie 14 dni od daty otrzymania niniejszej uchwały. 

Odpisała Przewodnicząca Składu Orzekającego mgr Ewa Dziarnowska. Następnie 

Przewodnicząca Rady  odczytała uzasadnienie do powyższej uchwały. Uzasadnienie. Projekt 

budżetu opracowano na podstawie przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach 

publicznych w związku z art. 121 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. - Przepisy 

wprowadzające ustawę o finansach publicznych z równoczesnym uwzględnieniem 

przepisów ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Ustęp 1 -  do projektu 

budżetu załączono: prognozowane dochody w wysokości 24.875.191,20 zł ze 

szczegółowością do działów, w podziale na dochody bieżące i majątkowe, w tym na dotacje 

oraz środki europejskie i inne środki pochodzące ze źródeł zagranicznych nie 

podlegające zwrotowi; wydatki budżetu w wysokości 26.568.343,20 zł według 

szczegółowości do działów i-rozdziałów z wyodrębnieniem wydatków bieżących i majątkowych; 

w planie wydatków bieżących zaplanowano: wydatki jednostek budżetowych - w tym na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane oraz wydatki związane z realizacją ich 

statutowych zadań; dotacje na zadania bieżące; świadczenia na rzecz osób fizycznych; wydatki 

na programy z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ustawy  

o finansach publicznych; wydatki na obsługę długu; w   planie   wydatków   majątkowych   

zaplanowano: wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne w tym na programy 

finansowane z udziałem środków europejskich i innych środków pochodzących ze źródeł 

zagranicznych. Ustęp 2 - prognozowany budżet zakłada deficyt w wysokości 1.693.152zł, 

który stanowi6,81 % planowanych dochodów na 2010 rok. Deficyt powyższy zostanie 

sfinansowany przychodami pochodzącymi z: zaciągniętych pożyczek w kwocie 1.650.000 zł; 

wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy, 

wynikających z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych w kwocie 43.152 zł. Punkt 3 - w projekcie 

budżetu utworzono rezerwy: rezerwę ogólną w kwocie 40.000 zł; rezerwę celową w kwocie 

30.000zł z przeznaczeniem na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego. 

Wyżej wymienione rezerwy nie przekraczają ustawowych progów. Punkt 4 - projektowany 

budżet uwzględnia plan dochodów i wydatków na realizację zadań  z zakresu  

administracji rządowej  zleconych gminie ustawami w wysokości 1.823.827 zł. Punkt 5 – 

w projekcie budżetu ustalono wydatki inwestycyjne na rok 2010 w wysokości  

3.979.118 zł i określono limit wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne na  

lata 2010-2012. Punkt 6 - prognozowany budżet zakłada dotacje podmiotowe dla instytucji 

kultury w wysokości 624.858 zł, z tego: Świetlica w Czarnowie w kwocie 49.120 

zł, Świetlica w Lesznie w kwocie 201.929 zł, Świetlica w Łubcu w kwocie 55.879 zł, 

Świetlica w Zaborowie w kwocie 109.021 zł, Biblioteka Publiczna Gminy Leszno w kwocie 

208.909 zł. Punkt 7 -  do projektu budżetu dołączono plan przychodów i wydatków 

Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Punkt 8 - projekt budżetu 

określa plany rachunku dochodów własnych oraz wydatków nimi finansowanych. Punkt 9 

- w projekcie budżetu określono wydatki jednostek pomocniczych gminy na łączną kwotę 

219.471 zł. Środki w w/w kwocie przeznaczone są na realizację przedsięwzięć zgodnie 

 z dyspozycją zawartą w art. l ust. 3 ustawy o funduszu sołeckim. Punkt 10 - projekt   budżetu   
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zawiera   plan   przychodów   i   wydatków   Gminnego   Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Lesznie. Punkt 11 - w projekcie budżetu przewidziano dotacje celowe dla podmiotów 

zaliczanych do sektora finansów publicznych w kwocie 568.785 zł i niezaliczanych do 

sektora finansów publicznych na realizację zadań gminy w wysokości 50.000 zł. Punkt 12 - 

analiza załączonej   do  projektu budżetu  prognozy  długu  wskazuje, iż kwota 

przypadających do spłaty rat kredytów i pożyczek w 2010 r. w wysokości 1.884.332 zł 

oraz odsetki od kredytów i pożyczek w kwocie 659.372 zł stanowią 10,23%  

planowanych dochodów ogółem w tym roku budżetowym. Łączna kwota długu na dzień 

31.12.2010 r. wyniesie 13.190.132 zł, co stanowi 53,03% dochodów Gminy w 2010 roku. 

Zarówno łączna kwota długu jak i przypadające do spłaty kwoty kredytu i pożyczek wraz  

z należnymi odsetkami nie przekraczają górnej granicy ustalonej w ustawie o finansach 

publicznych dla jednostek samorządu terytorialnego wynoszącej: 60% w przypadku długu 

/art. 170 ust. l ustawy o finansach publicznych/; 15 % w przypadku przypadających do 

spłaty w roku budżetowym rat kredytów i pożyczek wraz z należnymi odsetkami / art. 169 

ust. l ustawy o finansach publicznych. Powyższe dane wskazują na znaczący poziom 

zadłużenia gminy, który zdaniem Składu Orzekającego może powodować trudności  

w realizacji zadań budżetu w 2010 r. Punkt 13 - projekt budżetu wraz z objaśnieniami, 

informacją o stanie mienia komunalnego oraz prognozą długu został przyjęty Zarządzeniem  

nr 75/09 Wójta Gminy Leszno z dnia 13 listopada 2009r. i przekazany do RIO w dniu  

17 listopada 2009r. Przedłożony przez Gminę Leszno projekt budżetu na 2010 rok spełnia 

wymogi określone przepisami prawa, w związku z czym wydano opinię jak w sentencji 

uchwały. Podpisała przewodnicząca Składu Orzekającego mgr Ewa Dziarnowska.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że na Komisjach Radni omawiali projekt budżetu  

wraz z autopoprawką. Następnie poprosiła Pana Wójta, aby powiedział kilka słów na temat 

inwestycji, które planuje się wykonać w roku budżetowym 2010.  

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że jest to jeden z trudniejszych budżetów ze 

względu na trudności finansowe. Poinformował, że gmina bardzo liczy na częściowy zwrot 

pieniędzy unijnych z zadań dotyczących budowy Przedszkola w Zaborowie oraz przebudowy 

ulic w Lesznie.  Mamy duże szanse na zwrot kosztów z zadania dotyczącego przebudowy ulic 

w kwocie około 2 700 000 zł. Jeżeli zwrot kosztów nastąpi w tym roku to będziemy chcieli 

cześć tych pieniędzy przeznaczyć na spłatę kredytów. Następnie Pan Wójt przekazał 

informację o zaplanowanych inwestycjach na rok 2010. Poinformował na temat funduszy 

sołeckich. Zostały przyjęte wszystkie wnioski sołeckie z wyjątkiem jednego. Wyjaśnił, że 

sołectwo Wilków - Plewniak złożyło wniosek podwójny. We wniosku tym chodziło o 

renowację zabytkowego krzyża oraz zakup tabliczek na numerację domów. Zakup takich 

tabliczek jest niemożliwy, ponieważ nie jest to zadanie własne gminy. W związku z tym 

wszystkie pieniądze tego sołectwa zostały przeznaczone na renowację krzyża. Zadania 

Sołectw Wólka Wyględy i Zaborów są przyjęte zgodnie z wnioskami  natomiast sołtysi 

wiedzą, że gmina nie posiada gruntów pod te zaproponowane zadania. Przy tych inwestycjach 

będziemy musieli zacząć od pozyskania terenów na plac zabaw oraz targowisko. We wsi 

Powązki, które to sołectwo proponowało modernizację odcinka drogi  w kwocie 7 800 zł 

zostało dołożone do 50 000 zł i droga ta będzie zmodernizowana na dłuższym odcinku. 

Następnie Pan Wójt powiedział na temat zadań inwestycyjnych. Planuje się budowę trzech 

odcinków wodociągów w Wiktorowie, w Lesznie w ulicy Podzaborówek i w Wólce oraz 

budowę Kanalizacji dla Zaborowa. Kolejnymi zadaniami jest modernizacja trzech odcinków 

dróg we wsi Powązki, ulicy Górnej we wsi Grądy oraz ulicy we wsi Wąsy Kolonia. Zadania 

inwestycyjne na rok 20120 to także remont budynku w Gawartowej Woli, urządzenie centrum 

wsi Leszno, zakup wozu bojowego dla OSP Zaborów, budowa punktów świetlnych w ulicach 

Szkolna, Środkowa, Dworkowa, Jesienna w Zaborowie oraz projekt oświetlenia ulicznego dla 

ulicy Rybno. Poinformował także, że kilka inwestycji jest objętych Wieloletnim Programem 
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Inwestycyjnym. W programie tym znajduje się: budowa wodociągu w kierunku wsi 

Szymanówek, budowa wodociągu w ulicy Otuliny i budowa wodociągu w ulicy Chabrowej 

oraz bodowa kanalizacji do miejscowości Zaborówek. Poinformował, że Radni na 

posiedzeniu Komisji Statutowych przyjęli autopoprawkę i w związku z tym zostało 

wprowadzone zadanie dotyczące wykonania budowy drogi powiatowej na odcinku od ulicy 

Leśnej do ulicy Stołecznej. Zadanie to będzie wykonane w porozumieniu ze Starostwem 

Powiatowym. Zostały także wprowadzone dwa zadania dodatkowe „Rozbudowa i adaptacja 

strażnicy OSP na działalność kulturalno – rekreacyjną wraz z zagospodarowaniem  

i ogrodzeniem terenu we wsi Łubiec”. To zadanie zostało wycenione na 850 000 zł łącznie  

z rozbiórką  budynku istniejącego. Drugie zadanie to jest „Modernizacja budynków świetlicy 

wraz z zagospodarowaniem i ogrodzeniem terenu we wsi Zaborów”.  Pan Wójt powiedział, że 

jeżeli ktoś ma jakieś pytania to na nie odpowie. 

Leszek Żebrowski – sołtys wsi Kępiaste zapytał, czy rozbudowa remizy to jest plan wieloletni? 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że tak.  

Leszek Żebrowski – sołtys wsi Kępiaste podziękował za odpowiedź.  

Bolesław Nowak – sołtys wsi Zaborówek powiedział, że Pan Wójt mówił że do Zaborówka 

będzie rura ściekowa. Zapytał, czy to będzie też do tego Zaborówka na Janówku? 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że nie. Wyjaśnił, że zadanie to jest planowane na 

dwa lata bo to jest około 4 km sieci. Poinformował, że jeżeli w ciągu roku pozyska się jakieś 

dodatkowe środki to zostanie sporządzony projekt dla osiedla Zaborówek Janówek. 

Wykonawstwo niestety niewiadomo kiedy nastąpi.  

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały budżetowej gminy Leszno 

na rok 2010. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4, pkt 9 lit. d oraz i ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym oraz art. 211, art. 212, art. 214, art. 215, art. 217, art. 235, art. 

236, art. 237, art. 239, art. 264 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych  w związku z art. 121 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. - Przepisy wprowadzające 

ustawę o finansach publicznych Rada Gminy uchwala, co następuje: Paragraf 1 - dochody  

w łącznej kwocie 25 461 316,20 zł, w tym: dochody bieżące w kwocie: 23 543 051,20 zł; 

dochody majątkowe w kwocie:l918265,00zł,zgodnie z załącznikiem nr l do niniejszej uchwały. 

Paragraf 2:  ustęp 1 -  wydatki w łącznej kwocie 27 154 468,20 zł, w tym:  wydatki bieżące  

w kwocie 22 657 671,20 zł; wydatki majątkowe w kwocie 4496797,00zł zgodnie z załącznikiem 

nr 2 do niniejszej uchwały. Ustęp 2 wydatki budżetu obejmują plan wydatków bieżących 

zgodnie z załącznikiem nr 2a do niniejszej uchwały. Ustęp 3  wydatki budżetu obejmują plan 

wydatków majątkowych zgodnie z załącznikiem nr 2b do niniejszej uchwały. Paragraf 3: ustęp 1 

- różnica między dochodami a wydatkami stanowi deficyt budżetu w kwocie l 693 152,00 zł,  

który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: pożyczek w kwocie l 650 000,00 zł; 

wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy, 

wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 43 152,00 zł. Ustęp 2  

- przychody budżetu w wysokości   3 577 484,00 zł, (kredyty - l 884 332,00 zł, pożyczki 

 -l 650 000,00zł, wolne środki - 43 152,00 zł) przeznacza się na rozchody w wysokości  

l 884 332,00 zł, (spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów w wysokości l 

802 332,00 zł, pożyczek w wysokości 82 000,00zł). Ustęp 3 - przychody budżetu  

w wysokości 3577484,00 zł, rozchodywwysokości1884332,00zł,zgodniezzałącznikiem  

nr 3 do niniejszej uchwały. Paragraf 4 - limity zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek 

zaciąganych na: sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 300 000,00 zł; 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie l 650 000,00 zł; spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów w kwocie l 884 332,00 zł. Paragraf 5 

 - rezerwę ogólną w wysokości 40 000,00 zł, rezerwę celową w wysokości  

30 000,00zł, na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego. Paragraf 6 

- dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 



7 
 

zleconych odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały.  Paragraf 7 

- ustala się dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych i w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii zgodnie z 

załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały. Paragraf 8 ustęp 2 - dotacje podmiotowe dla 

samorządowych instytucji kultury zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały; ustęp 

2 - dotacje celowe dla podmiotów zaliczanych i niezaliczanych do sektora finansów 

publicznych zgodnie z załącznikiem nr 7. Paragraf 9 - plan przychodów i kosztów zakładu 

budżetowego zgodnie z załącznikiem nr 8 do niniejszej uchwały. Paragraf 10  - plan dochodów 

rachunku dochodów własnych oraz wydatków nimi finansowanych zgodnie z załącznikiem nr 9 

do niniejszej uchwały. Paragraf 11 - wydatki budżetu na 2010 rok obejmują zadania jednostek 

pomocniczych gminy na łączną kwotę 219 471,00 zł, w tym realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego na łączną kwotę 219 471,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr 10 do niniejszej uchwały. 

Paragraf 12: ustęp 1 - wydatki budżetu gminy na zadania inwestycyjne na 2010 rok nieobjęte 

wieloletnimi programami inwestycyjnymi zgodnie z załącznikiem nr 11 do niniejszej uchwały; 

ustęp 2 - limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2010 - 2012 zgodnie  

z załącznikiem nr 12 do niniejszej uchwały; ustęp 3 - wydatki na programy i projekty 

finansowane z udziałem środków europejskich i innych środków pochodzących ze źródeł 

zagranicznych niepodlegających zwrotowi zgodnie z załącznikiem nr 13 do niniejszej uchwały. 

Paragraf 13 upoważnia się Wójta do: ustęp 1 zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie 

występującego w ciągu  roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 300 000,00 zł; 

ustęp 2 zaciągania zobowiązań: na finansowanie wydatków na wieloletnie programy 

inwestycyjne, na programy finansowane z udziałem   środków   europejskich   i   innych   

środków   pochodzących   ze   źródeł   zagranicznych niepodlegających zwrotowi, do 

wysokości określonej w załącznikach nr 12 i nr 13 do niniejszej uchwały; z tytułu umów, 

których realizacja w roku następnym jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania 

gminy i termin zapłaty upływa w 2011 roku na łączną kwotę l 300 000,00 zł. Ustęp 3  

- przekazywania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym gminy do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna dla 

zapewnienia ciągłości działania jednostki i  termin zapłaty upływa w roku 2011, w ramach 

kwoty o której mowa w pkt 2 lit. B. Paragraf 14 - dołącza się do uchwały prognozę łącznej 

kwoty długu i spłat gminy na koniec 2010 roku i lata następne.  Paragraf 15 - wykonanie 

Uchwały powierza się Wójtowi. Paragraf 16 - uchwała wchodzi w życie z dniem l stycznia 

2010 roku i podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego 

oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania dotyczące projektu 

uchwały budżetowej? Nikt nie zgłosił zapytań. Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2010 wraz z autopoprawką. 

Zapytała, kto jest za podjęciem Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2010 wraz  

z autopoprawką? 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów  10 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła 

Uchwałę Budżetową Gminy Leszno na rok 2010.  

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zabezpieczenia umowy kredytu w postaci weksla 

in blanco. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że kolejnym punktem w porządku obrad 

jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zabezpieczenia umowy kredytu w postaci weksla 

in blanco. Uruchomienie kredytu do wysokości 300 000,00 zł jest konieczne na pokrycie 

przejściowego deficytu budżetu gminy. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt 
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uchwały: Na podstawie art. 18 ust. 1 oraz art. 58  ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym Rada Gminy Leszno uchwala, co następuje: Paragraf 1 - wyraża 

zgodę na wystawienie w imieniu Gminy Leszno weksla in blanco wraz  

z deklaracją wekslową, jako zabezpieczenia spłaty kredytu w rachunku bieżącym udzielonego 

Gminie przez Bank Spółdzielczy w Sochaczewie. Paragraf 2 - źródłem pokrycia 

zobowiązania z weksla in blanco będą dochody własne budżetu gminy,  

tj. wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych oraz podatku od nieruchomości. 

Paragraf 3 - wykonanie uchwały powierza Wójtowi Gminy Leszno. Paragraf 4 - uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały? 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów  11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia zabezpieczenia umowy kredytu w postaci weksla in blanco. 
  

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

i Narkomanii dla Gminy Leszno na rok 2010. 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radni zapoznali się z gminnym 

Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Narkomanii dla Gminy Leszno na rok 2010, który stanowi załącznik 

do uchwały. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Na podstawie art. 18 ust. 

2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, art. 4
1
 ust. 1, 2 i 5 ustawy z 

dnia 26 października 1982r. o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi  oraz art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005r.  

o przeciwdziałaniu narkomanii, Rada Gminy Leszno uchwala, co następuje: paragraf 1 - 

uchwala „Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Narkomanii dla Gminy Leszno na rok 2010” w 

brzmieniu stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. Paragraf 2 - wykonanie 

uchwały powierza Wójtowi Gminy Leszno. Paragraf 3 - uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia, z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2010r.  

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś z Radnych chce zabrać w sprawie 

tej uchwały głos? Nikt nie zgłosił zapytań. Następnie Przewodnicząca poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

i Narkomanii dla Gminy Leszno na rok 2010. Zapytała, kto jest za przyjęciem uchwały? 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów  11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła 

uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Narkomanii dla Gminy 

Leszno na rok 2010. Stwierdziła, że uchwałę podjęto jednogłośnie.  

 

Ad.9 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Odpowiedzi nie było.  

 

Ad.10 

Sprawy różne. 

Teresa Kołecka – sołtys wsi Wyględy zapytała, czy wiadomo coś w sprawie gazyfikacji we 

wschodniej części gminy? 

Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że zostało wystosowane pismo do Prezesa Spółki  

Gazowniczej Mazowieckiej z pytaniem, kiedy się rozpocznie realizacja budowy gazociągu  
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